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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Merre vannak azok az állami tulajdonú földterületek, amelyek bevonhatók a Gyurcsány-
féle új ,földosztésba" a Felső-Szabolcs térségében?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján
kérdést kívánok benyújtani Gráf József miniszter úrhoz, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt miniszter úr!

A miniszterelnök a napokban , Battonyán új földosztást hirdetett .

Alig egy éve kérdeztem elődjét arról, hogy milyen nagyságú olyan szabad földterületek
vannak a Felső-Szabolcs térségében, amelyek a jelenleg érvényben lévő törvények szerint a
szociális földprogramba bevonható lennének .

Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében a cigány lakosság aránya 13 %, tehát jelentősen
meghaladja az országos átlagot .

A megye kedvezőtlen gazdasági mutatói, különösen a magas munkanélküliség ezt a
társadalmi csoportot sújtja leginkább .

Nincs ez másként a Felső-Szabolcs térségében sem, ráadásul egy sor olyan munkáltató van
válságban a környéken, amelyek a cigány lakosságból jelentős számban foglalkoztatnak
munkavállalókat / MÁV záhonyi átrakókörzet stb ./. Az átlagosnál nagyobb családok, a több
gyerek miatt az asszonyok ritkán tudnak munkát vállalni, ezért közöttük még a férfiakat is
meghaladó a munkanélküliség .
Sajnos ezek a viszonyok a többségi társadalom jelentős rétegeit is érintik megyénkben .

Kérdés



Ezeknek az embereknek minden segítség számít. Némi jövedelem kiegészítés lenne, ill . a
konyhai szükséglethez segítene be, ha ez említett családok közül minél nagyobb számban be
tudnának kapcsolódni a szociális földprogramba, földet kapnának .
A miniszterelnököt idézve : hogy „ne keljen burgonyát, zöldséget venni, hogy legyen egy kis
kukorica az állatoknak" .

A települések egy részében a kisebbségi önkormányzat együttműködve a települési
önkormányzatokkal sikeresen működtet ilyen programokat . Több helyen a résztvevők
számának növelése, ill . ilyen projekt indítása a rendelkezésre álló termőföld szűkössége vagy
hánya miatt nem lehetséges .

Hogyan juthatnak földhöz - a miniszterelnök ígérete szerint -az ilyen településeken élők.
Az érintettek számára nem kimondottan megnyugtató a miniszterelnöki recept : „ilyen-olyan
módon, hosszú-hosszú hitelekkel is támogatva" majd hozzájuthatnak .
Azokon a településeken, ahol nincsen állapi föld, vagy ahol nincs az igényekhez mérten
elegendő, honnan lesz, kitől szándékszik elvenni a kormányzat?

Hogyan kívánja kárpótolni a tárca, i ll . az állam azokat a gazdálkodókat, akik bérleti
szerződését a szükséges földterületek biztosítása miatt bontja majd fel a Földalap?

Kérdezem tehát miniszter urat, hogy a következő településeken milyen állami tulajdonú, mely
helyrajzi szám alatt, milyen nagyságú, minőségű termőföld /szántó és rét, legelő/ áll
rendelkezésre, amely az új földosztásba, esetleg a szociális földprogramba bevonható
lenne .Az esetlegesen bérbe adott területek szerződései mikor járnak le, mikor indulhat a
konkrét kimérés? Milyen egyéb módon tud segíteni az ilyen programot működtető, ill .
indítani szándékozó önkormányzatoknak a tárca / vetőmag, tenyészállat, ismeretátadás stb ./ .
A települések, amelyekre az információkat kérem megadni szíveskedjen : Ajak, Anarcs,
Dombrád, Döge, Fényeslitke, Gégény, Győröcske, Kékcse, Kisvárda, Komoró, Pátroha,
Ré Uzberencs, Szabolcsbáka, Szabolcsveresmart, Tiszabezdéd, Tiszakanyár,
Tiszaszentmárton, Tuzsér, Újdombrád, Záhony, Zsurk, Nyírtass, Berkest, Székely, Demecser,
Nyírbog&ny, Vasmegyei, Beszterec .

Várom válaszát .

Budapest, 2005 . október 4 .
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